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Kleurloos Rotterdam 2025?
Hoe moet Rotterdam er over twintig jaar uitzien? Door de ver
grijzing zijn er rond 2020 structurele tekorten op arbeidsmarkt,
maar zuilen de huidige 15tot 20jarige Rotterdammers rond hun
40ste inderdaad een goede baan hebben? Bent u optimistisch ge
stemd? Gelooft u dat het opleidingsniveau hoger zal zijn en dat
bevolkingsgroepen meer onderling contact zuilen hebben? Of
bent u pessimistischer?Hoe kijkt u tegen de samenleving aan?
Dat ben ik? Dat zijn wij/zij? Ofdenkt u: dat zijn wij? Hoe lOuden
we volgens u de jongeren, waar we onze hoop op hebben gezet,
positiefbij de stad kurmen betrekken? Hoe zouden ze hun talen
ten actiever kunnen ontplooien en dus al doende kunnen leren
met spanningen tussen culturen en daarmee met zichzelf om te
gaan?
Deze en andere vragen stelde de redactie van het Rotterdams
Dagblad u vorige week. Op deze pagina een bloemlezing van uw
reacties.
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om woensdag 12 mei
naar de Rotterdamlezing
AIs in 2025 de jongeren van nu
aan de macht zijn, wat staat de
huidige generatie dan te doen?
Over deze vraag gaat de Rotter
damlezing 2004 door dr. Henk
Oosterling, filosoof aan de Eras
mus Universiteit Rotterdam
(EUR).
De Rotterdamlezing, op 12mei in
het Bibliotheektheater in Rot
terdam, is een initiatief van het
Studentenpastoraat Rotterdam,
het Rotterdams Dagblad, Studi
urnGenerale en de Erasmus Uni
versiteit Rotterdam, in samen
werking met de Bibliotheek Rot
terdam.
Dr. Henk Oosterling gaf vorige
week al een voorzet voor de Rot
terdamlezing. De lezers van het
Rotterda~s Dagblad krijgen
vandaag de kans hem nog voor
het uitspreken van zijn redemet
opmerkingen en/of vragen te be
stoken. En hem wellicht zo te be
invloeden.
Aile lezers van het Rotterdams
Dagblad zijn van harte welkom
om het resultaat woensdag 12
mei om 19.30 uur in het Biblio
t_h""ldh"lIt~1't" knmp.n hp.luiste-
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AIle lezers van net n.onernams
Dagblad zijn van harte welkom
om het resultaat woensdag 12
mei om 19.30 uur in het Biblio
theektheater te komen beluiste
ren. Zij krijgen daar in gezel
schap van Jose van Eijndhoven
(voorzitter van het College van
bestuur van de EUR) die de
avond opent, de gelegenheid om
met dr. Oosterling en met elkaar
in debat te gaan.
Dat laatste zal gebeuren onder
leidingvan Sadik Harchaoui (di-
recteur Forum). Geen ruimte is zo veilig als een openbare ruimte vol mensen die het naar hun zin hebben. Archieffoto Rotterdams DagbladiJaap Rozema

Rotterdam zal in 2025 leger zijn

En er ongeveer uitzien
als jong-Rotterdam nu

Zullen huidige 15- tot 20-jarige Rot
terdammers rond hun 40ste een goe
de baan hebben? Zullen ze dan nog
in Rotterdam wonen? Laten we het
hopen. Want als gevolg van de ver
grijzing zijn er rond 2020 structurele
tekorten op de arbeidsmarkt te ver
wachten. Maar hoe ziet dat Rotter
dam er - na vergrijzing, ontgroening
en verkleuring - dan uit? Wat moet
er gebeuren om de jongeren van nu
een goede beroepscarriere te bieden
in een stad met een sociaal-cultureel
klimaat? Hoe betrekken we de jonge-

ren, waar we onze hoop op hebben
gezet, positiefbij de stad?
Nellie Versteeg in Spijkenisse:

"Leer mensen omgaan met spannin
gen tussen culturen door op de basis
school het yak 'geestelijke stromin-

gen' verplicht te stellen. Zorg dat les
wordt gegeven door bevoegde en
adequaat opgeleide tearnleden. Las

ook momenten van reflectie en be
zinning in gedurende de hete school
periode; via vakken als maatschap-

pijleer, ftlosofie, et cetera. Pas dan
krijgen we burgers die niet met hun
vuisten praten, maar de taal gebrui
ken en gelnteresseerd raken in de
maatschappij."
J.W. van Putten in Rotterdam: "Je
ziet het in bestaande en geplande
nieuwbouwwijken: alleen goede hui
zen bouwen is onvoldoende. Er is ook
daar te weinig ruimte ingepast voor
kleine speelterreintjes of grasveld
jes. Die kunnen juist voor sociale
contacten zorgen tussen mensen die
er nieuw zijn komen wonen. Ook zijn
er in'dat soort wijken geen cafe's of
restaurants of sportverenigingen. Er
hangt geen sfeer. Daardoor komen
mensen moeizaam met elkaar in con
tact. Het bepaalt mede de huidige
tijdgeest van 'ik bemoei me liever
met mijn eigen zaken'. "
,,Als ik kijk naar de toekomstige wo
ningbouw in Rotterdam dan zie ik
voornamelijk nieuwbouw voor men
sen die willen wonen in gelsoleerde
hoogbouw en op straatniveau niets
met elkaar te maken willen hebben.
Als de laatste generatie oude bewo
ners van Rotterdam er niet meer is,
zal het een heel andere stad zijn. Een
stad waarin niemand meer iets te
maken heeft met een ander. Een stad
zonder hart en zonder ziel. Een stad
waar je alleen nog komt om uit te
gaan, bijvoorbeeld om naar de bio
scoop te gaan. Als het gemeentebe
stuur ooit van Rotterdam nog een ge
zellige stad wi! maken, zal er veel
meer gedaan moeten worden om van
wijken zoals Schiebroek of Croos
wiik-Kr:llinl1"enweeriets leuks te ma-
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hoogbouw en op straatniveau niets
met elkaar te maken willen hebben.
Als de laatste generatie oude bewo
ners van Rotterdam er niet meer is,
zal het een heel andere stad zijn. Een
stad waarin niemand meer iets te
maken heert met een ander. Een stad
zonder hart en zonder ziel. Een stad
waar je alleen nog komt om uit te
gaan, bijvoorbeeld om naar de bio
scoop te gaan. Als het gemeentebe
stuur ooit van Rotterdam nog een ge
zellige stad wil maken, zal er veel
meer gedaan moeten worden om van
wijken zoals Schiebroek of Craos
wijk-Kralingen weer iets leuks te ma
ken. Wist u dat het trouwens dat het
in Zweden verboden is om aan elk
balkon een schotel te hangen? Het is
daar alleen toegestaan om internatio
nale tv-beelden via een centrale scho
tel op het dak te regelen. Hiermee
kan men een hele wijk een complete
nieuwe look geven, waardoor ook Ne
derlandse gezinnen' met kinderen
zich er weer zouden willen vestigen.
Een wijk waar het ook door de aanwe
zigheid van de gezellige uitstraling
van parkachtige pleintjes en horeca
leuk is om te wonen."
Tom Zaat in Lowestoft (Groot-Brit
tannie): "Naar mijn bescheiden me
ning moet de bevolling van Rotter
dam, ongeacht haar afkomst, veel
meer betrakken worden bij maritie
me zaken. Er stroomt niet voor niks
zo'n brede rivier door de stad. Dit is
iets unieks, watje moet gebruiken."
Anne Stigter in Barendrecht: "In
1920 is mijn opa geboren in het
plaatsje Maarseveen bij Utrecht. Zijn
leven speelde zich tot aan zrjn dienst
plicht afin dat dorpje. Contact met de
rest van de wereld was er nauwelijks.
In die tijd ging hij op zondag drie
maal naar de kerk. Het protestants
christelijk geloof had in die tijd een
sterke invloed op het dagelijks leven.
De jeugd van mijn vader en moeder
was al heel anders. Mijn vader, gebo
ren op de Kaap, voer als stuurman de
hele wereld over. Mijn moeder stond
in 1968 met de Nederlandse estaffe
teploeg in de finale van de vier keer
honderd meter van de Olympische

oy~rt1,1igd<tati~ 2025ci~W'erk:,
destupiditeit van discrithb·

huidsklel.lrinzienen meer
ZUll letten op de Invaliteit vart
fhensen. Wetkgevers wIlen ~w:toe
~k door de s~haarste OIl ciearbeid~.
marki. tellgevolgevan de. vergrij:,
zing WOrdengedwongen. Ovetigens
zullen. er 90~.steeds meer zoge
naamd allochtqnewerkgevers.
In dezevisiekrijgt de. gelij1tWaar
digheid van de mensen een natuut
lijk~ basis in de maatschappij' en
W'ordl het afdwingen vim denale
vingyan de bijbehorende normen
minder belangrijk. Er is dus volop
perspectief in Rotterdam voor de
jongeren van nU.Maar er moet de
komende twintig jaar nog wel heel
wat gebeuren.
Rotterdam 2025 kleurloos? Neen!
Werk in uitvoering? J<i!

G. Nieuwenhuijsen, Rotterdam

cdtnetbinJ~h mag,
~6tterdaqlyan/2025
hoop hetIfben nie~

.~. Het gaat d~'goede
!tant opmetde cultuU;'i? •.....>
Voorbe;elgen: deo~twikkeling van
de Wit~ d~ W'ithstraatrhel Zomer
festival, de Rotierdamse musea,het
Dunyafestival;'het Gt:lrgievfestival:
De cultuur in Rotterdamis multi-et

nischr kleurrijk.. En: e1;'k0In;F:meer.
Bijvoorbeeld het Erasmt}.shu1s1cen
tru;fnyan humanisme. enyregescul·
ttiur~gat gaat saIn;en\Ver~~met an
dere'Erasrnus§ted¢n! zoals Venetie,
Basel, ,t\nderlecht.ln2025 staathet
er! Enhetzal desamenhangin het
cultuurbeleid helpen bevorderen.
Deze kleurrij~eculturele ontwikke
ling leidt ertoedat de maatschappij
kleur en divetsiteit steeds sterker
als meetwaarde gaat ervaren en
steeds minder als probl~ern. Ook in
sociaal-economischopzicht. Ik .ben

t:I~tgaatde.~~dek~~f~p,m~td~OUJtuur,bUvqdrbeeld in de Witte ~Withstraatof tijd~nshet zo~r.!:
festivaI.A(~l)ieff~toR~tte~al'QDagblaiIJceesKUi~r' • , .••.

e{~~tterdamse sa
gi'in 2025•.~:'ide'pefiode

d~~tvB~r~~4~tij9d?~~api~~;vaaJ:
denennormenallebei be1aIigrijk;
U· .
9 .......\votdendhs g~gev¢n?

iqoot derllo~gfielqept(;)ratul"lJi~ de
kUnst, dewetenschap kortoll4door
de ctiltuutrDepbrmen+ijn ~torn de
waarden ti:!botgen, Maardaarinee;;
zijnwe er nog Jli(;)t.Eel) der4~ be
langrijk element zijn de naleving en

h,andhavingv~ .•de Jt0rrn~p.. J'ofiet
vetgetepJ Wantdaar schOrthet in
deze tijd nog wel eens aath Wk in
Rotterdam met eel!.zichdaadktach.
tigvoordoendgemeentepestUur.
VO()tbeeld:eenwaarde is de erken
ning van de gelijkwaardigh,'irid van
de mens. Daaruitvdlgt helnon·dis·
criminatje beginsel. Een norm dus,
die heel slecht wordt nageleefd en
gehandhaafd.Neem dedisorimina·
tie op de arbeidsinarkt en de Marok·
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Goed kwaad
Al jarenlang is Rotterdam verdeeld.
De arrogante vrijkaartjespenoze
Heeft Rotterdammers uit elkaar gespeeld;
Nog steeds verkeert de stad in een psychose.

Nag altijd is er opgekropte woede
Die bedding vindt in vreemdelingenhaat:
Wij als de blanke hoeders van het goede. .
Zij als de waterdragers van het kwaad.

20 zuigt de stad het vuil op als een spons.
Als ef alleen maar ruimte is voor ik
Verdelen wij onszelfin wij en zij.

Ik zie ons snakken naar het ogenblik
Dat onze harten zijn gelucht en wij
De ander kunnen zien als een van ons.

ARIE VAN DER KROGT,
stadsdichter te Rotterdam

Enthousiasme
over Rotterdam
Als geboren en getogen Rotterdammer heb ik be
wondering over hoe Henk Oosterling over het ver
leden, het heden en de toekomst van Rotterdam
denkt, en zoals hij dat weet over te brengen bij ons
Rotterdammers. Vooral oude panden in Rotterdam
zou hij mee moeten nemen in zijn visie over hoe de
stad er in de verre toekomst uit moet gaan zien. Zo
zal ook de derde stadsbrug er eens moeten komen.
In 2015is mijns inziens het oostelijk gedeelte in de
van der Takstraat vervallen en gesloopt, op enkele
mooie oude panden na, zoals het oude bankgebouw
aan de Prins Hendrikkade. De Willemsbrug moet
volgens Europese normen omhoog. De indertijd ge
improviseerde beslissing over de ligging en op- en
afritten van de brug is een noodzakelijke kwaad ge
weest, een inbreuk op de doorstroming van het ver
keer van Noord naar Zuid. Door de Erasmusbrug
maakt nu alleen nog lokaal verkeer gebruik van de
Willemsbrug. Het verkeer is er met vijftig procent
afgenomen. Bij de komst van een derde brug dient
~a UTl11on'lchrl1CJ' 0,'1"l.Tt\ldQnc l"'n;; !IIllAt),n nnO' \Tnt'll" nm
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weest, een inbreuk op de doorstroming van het ver
keer van Noord naar Zuid. Door de Erasmusbrug
maakt nu alleen nog lokaal verkeer gebruik van de
Willemsbrug. Het verkeer is er met vijftig procent
afgenomen. Bij de komst van een derde brug dient
de Willemsbrug er volgens mij alleen nog voor om
het Noordereiland en de Persoonshaven bereikbaar
te maken. Verplaats de Willemsbrug dus maar naar
Kralingen met een paar drijvende bokken. Plaats
op de oude landhoofden van de oude brug een een
voudige lokale brug in het verlengde van der Tak
straat en verwijder de storende op- en afritten.

Uw enthousiasme over de stad heeft mij bewogen.
Deze Rotterdammer denkt mee, maar ik zal het
jammer genoeg niet meer meemaken, al heb ik tot
nu toe wel genoten van de opbouw van Rotterdam.

~.Kroep(gepensioneerde

bouwvakker), Rotterdam



'Te veel bezig met optelsommen'
"Kijk een tieter naar wat mensen wet presteren," schrijft me
vrouw J.e. Munts (75 Jaar) op ~en van de briefJes die in haar pa
pieren kunstwerkjes zijn gestoken. "Zowel jong als oud is te veel
bezig met het maken van optelsommen. En van die gouden hand·
drukken moeten we ook af. Laten we allemaal wat vaker creatief
zijn." Foto Rotterdams Dagblad

Stop met die afgezaagde klaagpolitiek
Rotterdam is een stad waar spontane dingen op een zeer rechtstreekse en
spontane manier tot stand komen. Jammer genoeg proberen gemeentelijke en
politieke instanties zich veel te veel te mengen in de alledaagse activiteiten
van mensen die Rotterdam een warm hart toe dragen. Het hart dat Rotterdam
al sinds 14mei 1940kwijt is.
De kans om vroegere fouten te hersteilen is er in Rotterdam blijkbaar niet, wat
leidt tot een inmiddels afgezaagde klaagpolitiek in de stad.
Ik raad de mensen die een mogelijkheid hebben om hun eigen ding te doen
aan daar vooral zo fanatiek mogelijk mee door te gaan. Het zal de komende tijd
hard nodig zijn. Verbreed je veld, treed buiten je eigen ruimte en laat de stad
zien wat het is om vrij te zijn.
Anders lopen we dadelijk met zijn allen in van die oranje werkpakjes rond!

Guillermo Gutierrez Villaverde, Rotterdam

Spelen in Mexico. En ik bracht mijn
jeugd door in de wijk Pendrecht. Ik
zag daar de afgelopen dertig jaar de
multiculturele samenleving daar
ontstaan. Ik heb daar Turkse, Marok
kaanse, Antilliaanse, Surinaamse,
Nederlandse, Bosnische vrienden
gemaakt. Voor mijn generatie (1975
en jonger!) is de multiculturele sa
menleving normaal. Wij weten niet
beter."
"In het jaar 2025 zal Rotterdam er
niet anders uitzien dan nu onder jon
geren het geval is. In die tijd is wel
het moskeebezoek radicaal afgeno
men. Een aantal moskees zal worden
gesloten. Het opleidingsniveau van

Rotterdammers zal dan ook zijn toe
genomen, zeker als je naar het talent
en creativiteit van de huidige jonge
ren kijkt. De vernieuwing van de na
oorlogse wijken is dan voltooid. Deze
wijken zuilen er weer piekfijn uit
zien. Kinderen die nu in de Vinex-lo
caties geboren worden zuilen een
huis en een partner vinden in de ver
nieuwde wijken. Daardoor ontstaan
mengelingen van culturen. Toch zal

.Rotterdam in die tijd leger worden.
Veel huizen zuilen leeg komen te
staan aangezien de babyboomers zul
len overlijden. En daarmee verdwijnt
het 'probleem' van de multiculturele
samenleving. "


